
  
 

     
 

 
 

  

 

     
 

 

   
 

      

 
 

  

 

    

 
      

        
 

          
     

 
 

          
       

         
 

        

Geachte collega grifer, 

Op verzoek van de heer Coenen, fractevoorziter en raadslid namens Heuvelland Democraten Vaals, 
stuur ik u onderstaand bericht. 

Met vriendelijke groet,
Frank Coenen 

Raadsgrifer
043 850 79 96 | f.coenen@vaals.nl 

Von Clermontplein 15, 6291 AT Vaals | Postbus 450, 6290 AL Vaals 
043 3068568 | info@vaals.nl | www.vaals.nl 

Please consider the environment before printing this email. 

Van: John Coenen -Gemeenteraad Vaals <j.coenen.raad@outlook.com> 
Verzonden: dinsdag 17 januari 2023 11:30 
Aan: Coenen, Frank <F.Coenen@vaals.nl> 
Onderwerp: Vragen inzake Harmonisate BsGw 

Waarschuwing: Deze e-mail komt van een externe partj. Open geen documenten en klik niet op 
links tenzij u zeker weet dat de inhoud veilig is! Bij twijfel raadpleeg de IT servicedesk. 

Geachte College van B&W en geachte collega raadsleden, 

Gisteren heb ik de bijeenkomst inzake "Harmonisate BsGW" te Maastricht bezocht. 

Ik zou graag nogmaals - de BsGW-afvaardiging kon mij niet overtuigen – enkele zaken zoals 
de zogenaamde Voorkeursvarianten en Maatwerkvarianten, de Procesinrichtng en 
eventuele consequentes willen uitdiepen. 

Vragen: 
Zijn deze varianten door BsGW (organisate), door het AB en/of door het DB vastgesteld? 
Waarom zijn de Raden daar niet actef bij betrokken? 
Vindt het College van B&W dat het sturen van een RIB (één-weg-communicate) aangemerkt 
kan worden als actef betrekken? 
Wie heef de zogenaamde 8 gemeenten geselecteerd welke als referente gemeenten 
dienen? 

mailto:F.Coenen@vaals.nl
mailto:j.coenen.raad@outlook.com
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Wat waren de selectecriteria voor deze 8 gemeenten? 
Vindt u de geselecteerde referentegemeenten representatef voor (a) Zuid-Limburg, (b) 
Maastricht-Heuvelland en (c) Rd4-gemeenten? 

Het proces werd gisteren - kort door de bocht - als volgt geschetst: 
De gemeenten (Raden) gaan eerst kiezen (Voorkeur- of Maatwerk op een belastngproduct). 
Vervolgens maakt BsGW de balans op. 
Pas dan verneemt de gemeente (Raden) wat die keuze kost! 
Tot slot wordt de nieuwe kostenverdeelsleutel vastgesteld. 
E.e.a. dient vóór 1 september afgerond te zijn. 

Vragen: 
Wie heef ingestemd met dit proces? Heef het AB en/of DB hiermee ingestemd? 
Vindt u dit een logische procesvolgorde? 
Vindt u het wijs en logisch dat de Raad eerst een keuze voor een variant (per product) moet 
maken zonder te weten wat de kosten zijn? 

Voor Vaals geldt dat met name het product Afvalstofenhefng (in elk geval zal dit product 
de grootste impact hebben; los van de OZB) volgens BsGW afwijkt van de gewenste 
Voorkeursvariant. De Voorkeursvariant van BsGW zou namelijk nog maar1 grondslag 
inhouden. Vaals - net als tal van andere gemeenten - hanteert echter 2 grondslagen: (1) 
Samenstelling huishouden (één of meerpersoons) én (2) Aantal ledigingen. Vaals doet dit 
enerzijds om de tarieven van (2) gelijk te houden met de tarieven van de andere Rd4-
gemeenten en anderzijds (1) om e.e.a. kostendekkend te houden. 

Vragen: 
Kunt u inzichtelijk maken welke gemeenten (BsGW) net als Vaals meer dan 1 grondslag voor 
de Afvalstofenhefng hanteren? 
Kunt u inzichtelijk maken welke gemeenten (BsGW) dezelfde 2 grondslagen als Vaals voor de 
Afvalstofenhefng hanteren? 
Kunt u (globaal) inzichtelijk maken hoe andere Rd4-gemeenten het product Afval al-dan-niet 
kostendekkend maken? 

Eén van de DB-leden (vervolgens ondersteund door de directe) gaf tjdens de bijeenkomst 
aan dat de Harmonisate en de Taakstelling welke BsGW heef gekregen onlosmakelijk met 
elkaar verbonden zijn. 

Vragen: 
Is de Harmonisate inderdaad een voortvloeisel van de Taakstelling? 
Was het doel van de Taakstelling het reduceren van (organisate) kosten? 
Wordt - in uw optek - door deze Harmonisate de Taakstelling van BsGW nu bij de 
deelnemers zelf neergelegd? 
Kunt u ons nogmaals (dan hoeven we niet te zoeken) de huidige kostenverdeling aanreiken, 
inclusief de huidige kosten per deelnemer? 
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Lang, lang geleden in een wereld hier ver vandaan, zijn diverse gemeenten onder bepaalde 
voorwaarden toegetreden tot BsGW. Nicht's ist unmöglich zouden ze in het Duits zeggen. 
Alles was mogelijk en alles kon uitgevoerd worden. Met andere woorden waren alle 
gemeenten geheel vrij en autonoom om op hun gebruikelijke en/of gewenste wijze te hefen 
tegen een bepaalde kostenverdeelsleutel. Door de voorgestelde Harmonisate blijf dit 
mogelijk. Echter, wanneer een gemeente afwijkt van de Harmonisate Voorkeur, zal dit 
ongetwijfeld resulteren in meerwerk, doordat dit dan onder de (verzwaarde) kostenpost 
Maatwerkvariant gaat vallen. Hiermee wordt middels kostenverhoging (in)direct ingegrepen 
op de autonomie. 

Vragen: 
Is het correct dat BsGW een GR is? 
Klopt het dat er op dit moment géén heldere afspraken zijn inzake uitreden (bv kosten)? 
Kan Vaals in een hypothetsch geval kosteloos uitreden? Zo nee, wat zijn de kosten? 
Zijn de voorgestelde wijzigingen (Kostenverdeling en Uitredingsvoorwaarden) reden om de 
GR te wijzigen? 
Kan Vaals – een gemeente – gedeeltelijk producten afnemen? Bijvoorbeeld alleen OZB? 

Op dit moment voert BsGW onze wensen uit met behulp van sofware. Onze wensen zijn dus 
mogelijk tegen de huidige kosten. BsGW is voornemens om nieuwe "ICT" (men zal daar sof-
en hardware mee bedoelen) aan te schafen, waarna onze huidige wensen (duurder) 
maatwerk worden. 

Vraag: 
Klopt het dat de nieuwe "ICT" zodoende aangemerkt kan worden als een verslechtering ipv 
een verbetering, of als een inperking van functonaliteit ipv een uitbreiding van 
functonaliteit? 

Voorstel aan Seniorenconvent en Collega raadsleden: 
De impact en het gekozen tjdspad is dermate cruciaal en krap, dat ik zou willen voorstellen 
om een RIA (Raadsinformateavond; Conferente) over dit thema te beleggen. In dat geval 
hoeven mijn vragen niet één-op-één schrifelijk beantwoord te worden, maar vertrouw ik 
erop dat deze integraal behandeld kunnen worden. 

Verzoek aan Grifer: 
Ik verzoek de grifer deze vragen (e-mail) per ommegaande door te sturen naar de grifes 
van de andere BsGW-deelnemers, zodat ook zij geïnformeerd zijn over de gisteren én bij 
deze gestelde vragen, opdat zij met kritsch oog en oor de nog komende bijeenkomsten 
(Midden en Noord) van BsGW zouden kunnen bijwonen. 

Hartelijk groetend, 

John Coenen 
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